
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 6. april 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 612 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 612:  

”Kan ministeren oplyse, hvorfor screening af alle nyfødte for SMA (Spinal Muskelat-

rofi) ikke indgår i screeningsprogrammerne, når screeningen er anbefalet af Sund-

hedsstyrelsen? Er ministeren villig til at iværksætte SMA-scanningen? Og i benæg-

tende fald: Hvorfor ikke?” 

 

Svar: 

Jeg anerkender fuldt ud, at Spinal Muskelatrofi (SMA) er en alvorlig sygdom. Jeg kan 

oplyse, at Sundhedsministeriet fortsat har fokus på Sundhedsstyrelsens indstilling af 

den 26. april 2021, hvori de anbefaler, at der indføres screening af nyfødte for SMA i 

Danmark.   

 

Finansiering til indførelsen af det nye screeningsprogram for SMA er aktuelt ikke af-

sat. Der pågår derfor en afklaring af mulighederne for indførelse af screeningsprog-

ammet, som bl.a. vil afhænge af de politiske processer og prioriteringer.  
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